
Sdružujete i živnostníky – co jim v Česku
nejvíce komplikuje život?
Eva Svobodová: Vysoká administrativa
a nerealizace změn, které naopak poža-
dují oni například v zařazení živností
v živnostenském zákoně. Pak je zcela
určitě trápí nekvalitní a neodborná práce
řemeslníků, kteří se volně pohybují na
trhu a pracují načerno. Zákazníci pak
volají rozhořčeni na cechy a žádají nápra-
vu, tam se ale dozví, že daný řemeslník,
bohužel, není členem a nikdo ho nezná.

Jaké změny například v zákonech byste
uvítali, aby se situace zlepšila?
Eva Svobodová: Přesun několika živností
z volných do řemeslných, a to proto, aby
je nemohli vykonávat podnikatelé, za kte-
rými je nekvalitní neodborná práce,
která hraničí s bezpečností zákazníka.

Uvítali jste zrušení povinné EET?
Eva Svobodová: Naše asociace od prvopo-
čátku EET podporovala, a pokud se zaved-
la, měla být pro všechny. Mnoho pocti-

vých podnikatelů podporovalo její zavede-
ní s cílem narovnat podnikatelské prostře-
dí – dobrým příkladem může být třeba

gastronomie. Mnoho podnikatelů si na
EET navázalo účetnictví, skladové hospo-
dářství a tak dále, takže si ulehčilo sledová-
ní svého podnikání a snížilo administrati-
vu tak, aby měli více času na vlastní byz-
nys. Zrušení EET považujeme v době tlaku
na digitalizaci za návrat do 90. let.

Co si myslíte o projektu povinných
datových schránek?
Eva Svobodová: Projekt není nový, je tu
již řadu let a vzhledem k tlaku na digitali-
zaci je logickým krokem. Nevítají jej
zejména podnikatelé seniorní a řemeslní-
ci. Naše asociace dělala osvětovou kam-
paň k datovým schránkám na konci roku
2022 a protesty ze strany členů jsme
téměř nezaznamenali. Lidé se bojí novi-
nek jen proto, že je neznají. Je třeba pod-
nikatele uklidnit, že nejde vůbec o nic slo-
žitého, 99 procent z nich využívá e-mail,
což je obdoba datové schránky, tedy pani-
ka není vůbec namístě a navíc ušetří čas
a také peníze za poštovné. Hlavně aby
byl připraven stát.

ROMAN KUČERA JE GARANTEM PROJEKTU
FANDÍME ŘEMESLU AMSP ČR.

Střední odborné učiliště
včelařské - Včelařské
vzdělávací centrum, o.p.s.
Nasavrky je společnost
zřízena za účelem:
- vzdělávání dospělých
- provozování a organizace mimoškolní činnosti dětí

a mládeže v oboru včelařství
- organizování a zajišťování vzdělávacích a kulturně

výchovných činností
- provozování středního odborného učiliště včelařského

Vzdělávání v oboru včelařství poskytujeme již 70 let
- Výuku v učebním oboru Včelař - dálkově
- Vzdělávací kurzy, semináře

a další aktivity
- Prostory pro školení, semináře,

vzdělávací aktivity
- Ubytování pro jednotlice i kolektivy.
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